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Punkter:  Referat  

1. Godkendelse af referat fra sidste ordinære møde    

2. Orientering om status på organisatoriske forhold på 
fakultetet: nyt erhvervsøkonomisk institut  v. 
Christian og Peter (25 min)  

  

Mette Præst indledte og bød 
Christian Elmelund-Præstekær, ny 
institutleder for Erhverv og Bæredygtighed 
velkommen.  
  
Christian gav en status for de organisatoriske 
forhold på fakultetet samt hans tanker og 
visioner for det nye institut. Han havde 
følgende nedslag:  

• Et institut med en fælles kultur og 
en ledelsesgruppe  

• Styrke i eksterne relationer i 
forskning og undervisning  

• Potentiale i ekstern funding  
• Fremtid i livslang læring  

  
Opgaverne bliver mange, herunder sikre 
driften og have fokus på det gode arbejdsliv 
og den gode arbejdsplads, hvor 
medarbejderne er i centrum. Han orienterede 
om sammensætningen af den nye 
ledelsesgruppe.  
Derudover er han ved at nedsætte en ny 
forskningsgruppe, hvor interessefeltet kan 
være et nyt omdrejningspunkt for 
grupperne.   
Der var kommentarer her?   
  

3. Orientering og drøftelse: Den videre proces 
for AoT v. Kristin (25 min)  

Mette Præst indledte punktet og bød Kristin 
Munksgaard velkommen, der fortalte 
om Areas of Thought Leadership (AoT)  
Der forestår nu på fakultetet en stor og vigtig 
opgave med at få strategien og de dertil 
knyttede AoT’s ud at leve i organisationen 
gennem involvering og lokale AoT-initiativer.   
AoT er ikke en lukket klub man kan inviteres 
ind i, AoT skal ses som en platform, hvor man 
arbejder med forskellige emner f.eks. 
bæredygtighed. Fundamentet er at der skal 
være en stærk forskningsbase, hvor der skal 



være et støre fokus 
på transdisciplinær forskning.   
Et af tiltagene der er blevet igangsat er 
evalueringen af klyngerne, hvor Tænke 
Tanken vil komme med deres anbefalinger 
med afsæt i klyngelederne og 
klyngemedlemmernes evaluering af 
klyngerne.  
Følgende bemærkninger faldt i den 
forbindelse: Hvem stillede hvilke spsm?  

• Hvornår er AoT en succes? Hertil 
pointerede Kristin at der er flere 
veje til at opnå succes og til man 
er i mål. Det er vigtigt 
at  fakultetet gør sig gældende 
ved den eksterne funding og 
de transdiciplinære projekter, 
hvor forskerne kan arbejde 
sammen. Spørgsmålet er hvordan 
man får hævet forskningen fra 
monodisciplinære projekter 
til transdisciplinære, hvor Kristin 
også pointerede at ikke al 
forskning kan 
være transdisciplinær. Det er dog 
vigtigt at man stadig har 
monodisciplinær og at den type 
forskning, stadig kan stå stærkt. 
Hver AoT skal ikke nødvendigvis 
fungere på samme måde. Her skal 
der også arbejdes ind i hvordan 
fakultetet udbyder de forskellige 
fag.   

• AoT pyramiden er tænkt til 
forskning, men kan også 
konverteres til uddannelse. 
Hvordan får man de studerende 
til at tænke interdisciplinært?   

MPK afsluttede punktet med at byde 
yderligere debat, herunder med afsæt i 
klyngeevalueringen velkomment til et 
fremtidigt AR-møde.  

4. Orientering om ny budgetmodel på Det 
Samfundsvidenskabelige Fakultet og Orientering 
om fakultetets økonomi v. Peter (15 min)  

Peter Møllgaard orienterede sammen med 
Tanja Helskov Hansen om fakultetets 
økonomi.   
Fakultetet har en solid og stabil økonomi, 
med et beskedent underskud. I budgettet er 
der ikke medregnet den nye kandidatreform.   



Peter orienterede ligeledes om campus 
Slagelse, hvor udfasningen kommer til at gå 
hurtigt, og i 2027 lukker campus Slagelse.   
Spørgsmål og kommentarer?  
MPK spurgte ind til Slagelse og PM 
bekræftede at budgettet ikke er korrigeret i 
forhold til udfasningen af Slagelse.  
MPk spurgte ind til tidshorisonten for 
indfasning af kandidatreformen.   

5. Etablering af midlertidigt institutråd ved Institut for
 erhverv og bæredygtighed(IEB) (15 minutter)  

  

 I forbindelse med nedlæggelse af 
institutterne SEBE i Esbjerg og IER i Kolding 
samt etablering af IEB ønskes etableret 
institutråd, som rummer 
institutrådsmedlemmer fra de to nedlagte 
institutter, og som nu er ansat på det nye 
institut.  
Dette forslag skal ses ud fra et ønske om at 
sikre bredest mulig repræsentation i 
institutrådet for at understøtte en god 
integrationsproces for alle medarbejdere på 
IEB.  
Det nye institutråd vil have en midlertidig 
funktionsperiode til og med 31. december 
2024. Herefter konstitueres nyt institutråd 
med afsæt i udkommet af valg 
til SDU’s institutråd i 2024.  
Det midlertidige institutråd forventes at få 
mere end 12 medlemmer (se redegørelse i 
bilaget). Et råd af denne størrelse kræver 
ifølge vedtægterne en dispensation fra rektor. 
En sådan dispensation kan gives efter 
forudgående drøftelse af forslaget i 
Akademisk Råd ( SDU-vedtægterne § 35).  
Forslaget støttes af institutleder ved IEB og 
fakultetsledelsen og har været forelagt 
Juridisk Kontor på SDU, som ikke har 
indvendinger mod dette.  
Akademisk Råd havde ingen kommentarer til 
forslaget, og det støttes hermed.   

6. Orientering om 
"Guiding principles for development of educational 
portfolio" v. Peter (10 min)  

Formålet 
med Guiding principles for development of e

ducational portfolio er  at etablere et fælles 
udgangspunkt for Fakultetsledelsen, 
Institutledere og Studieledere til at udvikle og 
prioritere uddannelsesporteføljen på SDU 
BSS.  
  



Principperne understøtter SDU BSS' ambition 
om at formidle en velovervejet og 
fremtidssikret uddannelsesportefølje.   
Akademisk Råd var enige i at det er vigtigt at 
have en række principper inden man ser på 
porteføljen. En pointe fra rådet var, at der er 
mange måder at organisere en uddannelse 
på, og her er det vigtigt at der indbygges en 
"elastik" i opbygningen og det er vigtigt i 
opbygningen, at man har respekt for 
ildsjælene.   
  

7. Æresdoktor 2024 (FORTROLIGT) (15 min)  IBEMÆRK AT DET LUKKEDE PUNKT 

BEHANDLES FORTROLIGT  
 Hvert år kan SDU tildele æresdoktorgraden til 
en kandidat pr. fakultet og udnævnelsen sker i 
forbindelse med SDU’s årsfest. 
Æresdoktorgraden kan tildeles forskere, der 
skønnes at have gjort sig internationalt, 
videnskabeligt fortjent i en sådan grad, at det 
findes naturligt og en ære for SDU, at hædre 
dem med den højeste videnskabelige 
anerkendelse. I ganske ekstraordinære 
tilfælde kan æresdoktorgraden tildeles for en 
personlig indsats, som har betydet et meget 
væsentligt bidrag til forskningens fremme. 
Retningslinjer og praktiske forhold omkring 
processen er beskrevet i vedlagte bilag 2a.  
Akademisk Råd indstiller  Arthur Lewbel til at 
gå videre til bedømmelse.  
Akademisk Råd godkender forslaget til 
bedømmelsesudvalget.  
   
  

8. Nyt fra formanden  Intet fra formanden.  

9. Nyt fra Dekanen  Peter Møllgaard orienterede om AACSB, hvor 
der stadig afventes den endelige 
bedømmelse.   

10. Evt.  Sagkyndige udvalg, der har været nedsat i 
perioden d. 06.12.2023-30.01.2024: I denne 
periode har der været et enkelt sagkyndigt 
udvalg i høring i Akademisk Råd. Der blev ikke 
gjort indsigelse til udvalget.   
  
Antal indleverede ph.d.-afhandlinger i 
perioden 12. december 2023 til 8. februar 
2024:  
Institut for Statskundskab   



• ’Førstegangs-indleverede’ 
afhandlinger:                    1    

• Reviderede 
afhandlinger:                                     
         0        

  
  

 


